
 

                             
 

 
 

 

VVS JOURNAAL 
Nummer 14, vrijdag 2 oktober 2020 

 
Het VVS Journaal van Volkstuin Vereniging Sloterdijkermeer is dit seizoen om de week 
verschenen en verstrekte informatie over alles wat er op tuingebied op Sloterdijkermeer 
gebeurde in deze door corona geteisterde tijden. Met deze laatste aflevering sluit de 
redactie een serie van 14 nummers. 
 
Het 14de nummer van het VVS journaal 
Op 3 april 2020 startte de redactie met het eerste 
nummer van het VVS journaal. We zagen dat er 
door de coronacrisis behoefte was aan snelle 
berichtgeving bij de eerste lockdown. En we 
hebben het VVS journaal veertien nummers 
volgehouden met om de week een nummer. Het 
voelt niet lekker dat dit laatste nummer van het 
coronaseizoen verschijnt op een moment dat de 
tweede lockdown een feit is. Mensen moeten weer 
mondkapjes gaan dragen, je mag thuis niet meer 
dan drie personen ontvangen en aan bijeenkomsten 
kunnen maximaal 40 mensen deelnemen. Tussen 
de twee lockdowns hebben we even redelijk 
normaal adem kunnen halen. Wat gaan Herfst en 
Winter ons brengen? Hoe staan we er aan het begin 
van het volgend tuinseizoen voor? Ongetwijfeld 
zullen ingrijpende activiteiten door het Bestuur via 
Tuin&Wijk aan de tuinders kenbaar gemaakt 
worden. Afwachten! 
 

 
 

In het grootste deel van de afleveringen van het VVS 
journaal hebben we bij het redactioneel een foto 
geplaatst van het nummer van de aflevering gekoppeld 
aan een nummer dat we op de tuin tegenkwamen. 

Bestuursmededelingen 
 
VACATURES 
[Bestuursmail 18 september] 
 
Het bestuur heeft hulp nodig. 
 

 

 

Wij zijn op zoek naar nieuwe bestuursleden, 
tuinders of partners van tuinders die zich in willen 
zetten voor ons tuinpark, mee willen denken over 
en werken aan de uitvoering van het beleid en alle 
andere zaken die zich aandienen op ons park. Het 
betreft algemene leden - de precieze 
aandachtsgebieden voor de nieuwe leden worden 
in onderlinge afstemming bepaald. 

Ook zijn wij op zoek naar leden voor een (nieuw 
op te richten) beheerdersploeg. Vind je het leuk 
om in roulerende beurten met andere tuinders als 
"dienstdoende beheerder" aanspreekpunt te zijn 
voor allerlei dagelijkse zaken die op onze tuin 
spelen dan ben jij de persoon die we zoeken! 

Meld je aan of neem contact met ons op als eerst 
meer wilt weten. 

mail naar bestuur@sloterdijkermeer.nl 

of bel 06 5389 6389 (Els) 

of  06 2170 1787 (Annemiek) 
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ONS BLAD DIGITAAL OF OP PAPIER 
[Bestuursmail  met enquete 22 september] 

 
Met deze link konden de tuinders 

de enquete invullen. Op 22 en 25 september  
werden reminders verstuurd.  

 
 
OPLEVERING BRETTENPAD 
[Bestuursmail 22 september] 
De aannemer voor het herstel van het Brettenpad 
heeft ons laten weten dat de oplevering wederom is 
vertraagd. Het pad wordt in opdracht van de 
gemeente opnieuw geasfalteerd. 
Zoals de planning nu is, zal vrijdag 30 oktober het 
vernieuwde Brettenpad weer opengaan. 
 
UITNODIGING VAN DE GEMEENTE 
[Bestuursmail 24 september] 
 
 
 
Uitnodiging 
Kijk en praat mee over de toekomstige 
openbare ruimte van Sloterdijk I Zuid op 7 
oktober 
 
Op woensdag 7 oktober organiseert de 
gemeente Amsterdam een eerste digitale 
bijeenkomst over het Voorlopig Ontwerp van de 
openbare ruimte van Sloterdijk I Zuid. De 
bijeenkomst is bedoeld voor direct 
belanghebbenden, zoals ondernemers, 
omwonenden, (toekomstige) gebruikers en 
investeerders. Het doel is om u alvast 
deelgenoot te maken van de eerste 
ontwerpideeën en onderwerpen op te halen die 
u belangrijk vindt om over door te praten. U 
kunt deelnemen via onderstaande link: 
  
Datum en tijd: woensdag 7 oktober 16.00 uur 
Digitale locatie: 
https://www.amsterdam.nl/projecten/sloterdijk1
/online-bijeenkomst 
 

 
 
Achtergrond 
Het gebied Sloterdijk I Zuid zal de komende 
jaren gaan transformeren naar een nieuw en 
modern woon-/ werkgebied. Het wordt het 
eerste gebied dat wordt ingericht volgens het 
‘recept’ van Haven-Stad: wonen en werken in 
een hoge dichtheid, met werken en 
voorzieningen op de begane grond, en 
woningen erboven. Hierbij hoort ook een 
aangename en duurzame openbare ruimte, 
waar het niet alleen fijn ondernemen is, maar 
waar je ook goed kunt wonen, winkelen, 
sporten, buitenspelen en naar school kunt gaan. 
  
Kijk mee 
Hoe gaan de straten er in de toekomst ongeveer 
uitzien? En hoe gaan we ervoor zorgen dat het 
veilig en prettig wordt voor alle (nieuwe) 
gebruikers van het gebied? De gemeente 
Amsterdam is gestart de opgave te vertalen in 
een Voorlopig Ontwerp voor de Openbare 
Ruimte van Sloterdijk I Zuid. Daar willen we met 
u, als ervaren gebruiker/belanghebbende van 
Sloterdijk I Zuid graag over in gesprek, terwijl 
we het ontwerp nog het aan het maken zijn. 
Vanwege Covid-19 lukt dit niet fysiek, maar 
organiseren we het online. 
  
Praat mee over de toekomstige openbare 
ruimte 
We hebben een afwisselend en interactief 
programma voor u samengesteld. Nadat we u 
hebben bijgepraat over het 
transformatieproject, presenteren we voor het 
eerst een ‘sneak preview’ van de 
ontwerpprincipes voor de openbare ruimte van 
het toekomstige Sloterdijk I Zuid. U kunt tijdens 
de bijeenkomst ook zelf meedoen. Tijdens en na 
de presentatie is het mogelijk om via de chat 
vragen te stellen of uw mening te geven over de 
ontwerpen. Op basis van uw reacties definiëren 
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we thema’s voor kleinere 
vervolgbijeenkomsten, die we later dit jaar 
organiseren. Daar kunt u eventueel verder met 
ons praten over de thema’s die u na aan het hart 
liggen. 
 
Programma 7 oktober:  

1. Stand van zaken ontwikkeling 
transformatieproject Sloterdijk I Zuid 

2. Sloterdijk I Zuid als onderdeel van 
Haven-Stad 

3. Ontwerpprincipes openbare ruimte 
Sloterdijk I Zuid: 

• De buurtstraten en gevels 
• Het stedelijke plein 
• Het verbindende wijkpark 

1. Bepalen thema’s voor 
vervolgbijeenkomsten. 

  
We hopen dat u er bij bent op 7 oktober. U kunt 
de bijeenkomst gemakkelijk in uw agenda 
zetten door het bijgevoegde kalenderbestand 
aan te klikken.  
 
Met vriendelijke groet, 
Paul Moons, 
Sr. Projectmanager Sloterdijk 1 
Gemeente Amsterdam 
 

WERKZAAMHEDEN WATERNET - 
AFSLUITING WATER  
[Bestuursmail 2 oktober] 
We hebben het bericht van Waternet ontvangen 
dat de flenswatermeters worden vervangen. Dat 
gebeurt op woensdag 7 oktober tussen 8.30 en 
13.30. De verwisseling duurt dus ongeveer 5 uur en 
gedurende de werkzaamheden zal het water 
worden afgesloten. 
 
BIJEENKOMSTEN EN ALV IN TIJDEN VAN 
CORONA 
[Bestuursmail 2 oktober] 
Nu het aantal besmettingen weer is toegekomen 
verzoeken we iedereen om nog meer dan de 
afgelopen tijd de gepaste afstand van elkaar te 
houden. Een aantal bijeenkomsten zullen per zoom 
worden gehouden of worden uitgesteld. 

De bestuurszittingen gaan door maar we willen 
iederen verzoeken om vragen die per mail kunnen 
worden gesteld ook per mail te stellen 
via bestuur@sloterdijkermeer.nl (en niet op de 

bestuurszitting). Kom dus alleen naar de 
bestuurszitting als het echt niet anders kan... 

De ALV najaar gaat door maar niet op de 
gebruikelijke manier. We kunnen hoe dan ook niet 
bijeenkomen en zullen dus alles op afstand moeten 
organiseren. De stemming over agendapunten zal 
schriftelijk gebeuren door inleveren van 
stemformulieren en de beantwoording van vragen 
over de agendapunten ook. Binnenkort volgt meer 
informatie hierover. 
 
 

WERKUREN 
 
EEN COLUMN IN TROUW 
We lazen een verhaal in het dagblad Trouw over 
onze werkuren 
 
Meditatie met een schoffel 
 
Bij het verdelen van de tuinklussen eindig ik 
steeds weer in de schoffelploeg. 
 
Een telefoontje van de Werkurencommissie. 
“Klopt het dat je dit jaar nog niet één keer bent 
komen helpen?” Ik mompel wat over de 
lockdown en een reis naar het buitenland. Maar 
inderdaad, ik heb mijn volkstuinplicht – iedere 
tuinder wordt geacht zich vijf keer per jaar een 
paar uur in te zetten voor nut van het algemeen – 
dit jaar nogal verzaakt. Onmiddellijk beloof ik 
beterschap. En dus meld ik me op 
zaterdagochtend bij het clubhuis. Er is filterkoffie 
in thermosflessen. Een doos suikerklontjes en 
koffiemelk ernaast. Een stapel stroopkoeken op 
een bordje. 
Uiteraard juich ik het principe van met z’n allen 
werken aan iets moois – ons volkstuincomplex – 
van harte toe, maar in de praktijk kost het me 
toch wel wat moeite om elke maand een paar uur 
op te offeren. Op een of andere manier eindig ik 
altijd weer bij de schoffelploeg. Ik hoor wel eens 
dat mensen schoffelen heel meditatief vinden. 
Dat vanwege de repeterende aard van de 
verrichtingen. Je komt in een flow, wat heel 
aangenaam schijnt te zijn.  
Ik vind het eentonig en zinloos en ik krijg er een 
lamme arm van.  
Bij de koffie worden de verrichten taakjes 
verdeeld. Een oudgediende somt op wat er zoal 
moet gebeuren en als je belangstelling voor een 
bepaald klusje hebt, steek je je hand op. De 
kutkarweitjes komen steevast aan het einde, dus 
het is zaak op tijd toe te slaan. 
Twee vrouwen mogen gaan ‘kanten snijden’ – de 
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rommelige zijkant van het grasveldje recht 
maken. Slechts na lang aandringen is iemand 
bereid de dakrand van ons clubhuis af te soppen 
(er zijn altijd taakjes waarvan het doel 
onduidelijk is). En dan: “Naast de jeu de boules-
baan is een catapalca omgewaaid. Die moet weer 
rechtop worden gezet.” 
“Ja! Ik!’ , roep ik net iets te hard. Het lijkt me het 
ideale klusje: niet te inspannend, overzichtelijk 
en je ziet direct het resultaat. Samen met tuinder 
Paul van de Leeuweriklaan zet ik me aan het 
karwei. Maar hoezeer we de boel ook proberen te 
rekken, na een half uurtje is het werk toch echt 
gedaan. 
Wat nu? We babbelen wat met onze werkuren-
lotgenoten. En dan is het pauze. Weer koffie en 
koek. Altijd dezelfde gespreksonderwerpen. 
Uiteraard het weer. Houden we het droog? En als 
het regent geeft dat natuurlijk niks want: goed 
voor de plantjes. Ook de oprukkende hoogbouw 
rond ons complex is een dankbaar 
gespreksonderwerp. “De mensen kijken straks zo 
mijn tuintje in.” 
Als de pauze voorbij is, komt de taakverdeler ons 
werk inspecteren. De catapalca staat weer stevig 
in de grond. “Heel goed. Gaan jullie nu maar 
schoffelen.” 
 
WERKUREN OP ZATERDAG 26 SEPTEMBER 
Onze redacteur Cathelijne besloot een paar foto’s 
te maken van de tuinders die werkuren verrichtten 
op zaterdag 26 september. Het was de werkbeurt 
van ploeg 2, omgeving Wielewaallaan. 

 

 
Hans hanteert  de brander om onkruid te verdelgen. 
Hier op het kruispunt Nachtegaallaan / Leeuweriklaan. 
 

 
Het onkruid tussen de tegels in de buitenopslag-ruimte 
van de Inkoop woekert welig. 

 
 

 
En al het snoeiafval en onkruid wordt naar de ruimte 
achter de werf van de Inkoop gebracht. 
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KROOSHARKEN 

De redactie heeft het kroosharken van onze sloten 
als een belangrijk onderwerp geadopteerd. In 
samenwerking met de Werkgroep Waterkwaliteit, 
de Werkurencommissie en het Bestuur willen we in 
het VVS Journaal veel aandacht besteden aan het 
Kroosharken. 
 
Bijdragen van Jaap Glas 
 
DE IJSVOGEL IS TERUG! 
In de afgelopen maand hebben twee tuinders met 
een tuin grenzend aan de sloot tussen de 
Vinkenlaan en de Koekoeklaan een ijsvogel gezien 
achter hun huisje. Misschien als beloning voor het 
kroos scheppen want het vogeltje kan daar 
tenminste een visje in de sloot zien.  
 

 
 
Vorige week was ik, gekleed in camouflagegroen, 
kroos aan het scheppen in de grenssloot bij Nut en 
Genoegen en er kwam een ijsvogel aanvliegen om 
de bocht uit diezelfde sloot. Die ging zitten op de 
steel van mijn schepnet, ontdekte dat ik daar tussen 
de struiken stond. Ik weet niet wie er meer 
verbaasd was maar het vogeltje vloog 
ogenblikkelijk weer terug. 
Het klinkt natuurlijk ongeloofwaardig maar ik 
moest denken aan mijn vroegere buurman Ome 
Wim die graag mocht vissen in de Wieringermeer. 
Daar was eens een ijsvogel op het puntje van zijn 

hengel gaan zitten. Verrast als ik zelf ook was kon 
ik niet zo gauw zien of het om een man of een 
vrouw ging dan wel een juveniel. Heel goed 
mogelijk dat het een jong was die deze zomer is 
uitgevlogen uit een nest in de Spieringhornpolder. 
Die ligt net aan de andere kant van station 
Sloterdijk. In een oever aan een slootkant tegen de 
voetbalvelden aan heeft een ijsvogel daar zelf een 
broedplek uitgegraven. Het broedseizoen is 
voorbij, maar reden van zijn terugkomst na de 
korte strenge vorstperiode van maart 2018 is 
waarschijnlijk dat er wat te vissen valt in onze 
sloten.  
Ik kijk nu altijd even of in het uitgeschepte kroos 
of de klodders er niet iets glimmends ligt te 
kronkelen, dat teruggegooid wil worden in het 
water. Dat is me nu al twee keer overkomen. 
Verder heb ik de laatste tijd in mijn tuin al 
meerdere keren groene kikkers gezien. Dat is ook 
weer voor het eerst na twintig jaar! 
 
NU METERS MAKEN MET KROOS SCHEPPEN! 
In handboeken van deskundigen lees ik dat 
sommige soorten kroos onder gunstige 
omstandigheden in een week tijds wel drie 
generaties nakomelingen kunnen vormen. Degenen 
die trouw kroos scheppen weten dat en hebben nu 
goed door wat exponentiële groei is. Degenen die 
het nooit gedaan hebben kunnen het trouwens ook 
weten. In sommige sloten is het kroosdek 
centimeters dik! Voor degenen die hun eerste kroos 
nog moeten scheppen herhaal ik nog eens wat 
gunstige omstandigheden zijn voor kroos: smerig 
water! Oftewel te rijk aan voedingsstoffen. 
KROOS SLAAT DIE VOEDINGSSTOFFEN 
OP! Dat is ook de reden dat de perenboomkweker 
geschept kroos bij ons kwam ophalen. Hij wil dat 
weer als bemesting gebruiken. 
Kroosvaren (azolla) was in onze sloten na deze 
zomer nauwelijks meer te zien. Van de twee 
soorten eendenkroos zie ik voornamelijk 
veelwortelig kroos (spirodella polyrhiza, 
bladdoorsnede ca. 3mm) en het kleinere wortelloos 
kroos (wolffia arrhiza, doorsnede 1mm). De 
fanatieke kroosschepper heeft voornamelijk nog 
met die laatste te kampen. Deze beide 
kroossoorten hebben elk een levensduur van 
ongeveer een maand. Daarna gaan ze dood. Op de 
plekken waar helemaal niet of lang geen kroos is 
geschept is de onderste deel van de krooslaag 
inderdaad al bruin. 
Beide soorten kroos overwinteren op de bodem 
van de sloot. In de ondiepe gedeelten kan bij 
strenge vorst kroos kapot vriezen. Niet dat dat ons 
zou helpen in de strijd tegen overbemesting van 
ons slootwater want de opgeslagen voedingsstoffen 
komen dan weer vrij. 
 

Inkoop 
Na 1 oktober is de Inkoop iedere 

zaterdag van 11 tot 12 uur 
geopend. Dat duurt tot en met 

zaterdag 21 november. 
In december en januari is de 

Inkoop gesloten. 
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Het beste is dus doorgaan met kroos scheppen en 
daarmee VOEDINGSSTOFFEN AFVOEREN. 
Dat is makkelijker dan baggeren lijkt me. Vooral op 
plekken waar het nu dik in de sloot ligt: naast het 
voetbalveld, naast de Koekoeklaan, naast de 
Spechtlaan is het met bakken tegelijk uit de sloot te 
halen. Niet alleen goed om verstikking van het 
water tegen te gaan, ook de ijsvogel is daar blij mee. 
Ook hoornblad overwintert op de slootbodem in 
de vorm van stekjes of zaad. Met baggeren zal er 
heus wel wat verdwijnen maar de praktijk heeft 
geleerd dat er ook veel zal terugkomen volgend 
jaar. 
 

 
 
Meer weten?  
Lees dan nog eens de bijgewerkte tekst bij De 
Inlaat   
https://www.youtube.com/watch?v=gjkmLj3zDS
U  of die bij hoornblad 
https://www.youtube.com/watch?v=055rtzs7X1
0 
 
De bomen dit jaar 
[Han Schouten over bomen op VVS] 
Eind augustus heeft Alexander van Tree Motion 
(gratis) advies gegeven aan 31 tuinders over één of 
meer bomen op hun tuin. Het betrof de ene keer 
een beoordeling van de veiligheid van een boom, 
anderen waren weer benieuwd naar zijn mening 
over het bomenbestand op hun tuin. Voor een 
aantal tuinders betekende het actie. 
Datzelfde Tree Motion begint op 21 oktober met de 
uitvoering van de najaarskap en -snoei. Het betreft 
werkzaamheden in het openbaar groen, waartoe 
ook de voortuinen behoren. De bomen waarvoor 
een kapvergunning moest worden aangevraagd zijn 
gemerkt met een roodwit lint. De overige bomen 
die op de kaplijst staan zijn niet met een lint 
gemerkt. Als snoeihout kan worden versnipperd 
dan gebeurt dat ter plaatse. Grotere gevelde 
stammen worden in “handzame” delen verzaagd en 
eveneens in de voortuinen achtergelaten. 
Dit alles in afspraak tussen onze vereniging en de 
hovenier. 
 

Eerder heb ik het gehad over de bestrijding van de 
eikenprocessierups. In het voorjaar liep ik met 
Alexander over het complex, en hij wees op gele 
punaises in sommige boomstammen, en die zijn 
erg klein op een forse boomstam. Hij vertelde dat 
de gemeente blijkbaar al aan het inventariseren was 
geweest welke eiken besmet waren met de rups. Op 
een aantal bomen waren bovendien witte punaises 
te zien, overblijfsel van eenzelfde inventarisatie die 
vorig jaar is uitgevoerd. Een geruststellende 
gedachte. 
En er is nog meer geruststellends te melden. De 
gemeente blijkt op meerdere momenten een 
persoon met een scherp oog ons complex op te 
sturen. Op een keer nam deze persoon bij twee 
iepen de iepenziekte waar, eentje in het openbaar 
groen, en eentje op een tuin.  
 

 
 
De iepen zijn op kosten van de gemeente geveld en 
afgevoerd. Ook bleek dat de gemeente alle iepen in 
de privétuinen in kaart heeft.  
En op de Vinkenlaan zag ik eens een persoon 
aandachtig alle meidoorns bijna letterlijk onder de 
loep nemen. Op zoek naar de meidoornkever. En 
of hij die aantrof! Op mijn vraag wat dat voor 
gevolgen kon hebben antwoordde hij dat dat een 
beslissing van de gemeente zou zijn, nadat alle 
meidoorns in de gehele stad waren onderzocht. 
Dat wachten we dan af. 
 
Han Schouten 
 
Winterbewoning 
Met ingang van dit seizoen zullen vijf die-hard 
tuinders gedurende de winter, in ieder geval voor 
een aantal dagen en nachten per week, op ons park 
blijven wonen. Alhoewel velen van ons er niet aan 
moeten denken, hebben ze er veel zin om de kou, 
de donkerte en de nattigheid te trotseren. De 
winterbewoners staan in contact met elkaar en 
houden de zaken op de tuin ook in de gaten door 
regelmatig over het park te lopen en bij onraad 
actie te ondernemen. 
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Daarnaast ontvangen een aantal buurtbewoners die 
vaak op ons park wandelen een tag om ook in de 
winter dit te kunnen blijven doen. Ook dit zorgt 
voor een beetje meer reuring in de stille 
wintermaanden. 

 

 

We wensen de winterbewoners een hele mooie 
wintertijd en zijn heel benieuwd naar hun 
ervaringen. 
 
Bestuur van Sloterdijkermeer 

 
Inbraak Fazantenlaan  
[Bericht van Sjors Schuitemaker 1 oktober] 
Er is vannacht ingebroken bij mij op de 
Fazantenlaan 4. Het kleine raampje bij de wc is 
ingetrapt en er zijn een hoop spullen weg. Onder 
andere een laptop/ipad/iphone en zelfs de 
stofzuiger, kleding en mijn hardloopschoenen. Het 
meest dierbare is mijn zelfgebouwde racefiets, die 
ook in het huisje stond. Ik heb er een foto bij 
gedaan. 
Mocht 
iemand iets 
zien of 
horen dan 
hoor ik het 
graag. 

 
Brigitte van de Adelaarsweg 
Op 22 september verscheen in het Parool een 
interview met Brigitte en haar moeder. Brigitte 

plaatste een maand 
geleden een oproep in 
ons communicatie-
systeem Tuin&Wijk 
over het gebruik van 
een huisje voor 
winterbewoning.  
 
 
 
 
 

https://www.parool.nl/es-b3a8f902 
 
 
De enquete  
De uitslag van onze enquete over wel of niet een 
digitaal blad op Sloterdijkermeer is te raadplegen in 
Tuin&Wijk onder het tabblad Statistiek. 
 

 
Het laatste VVS JOURNAAL 
Het laatste VVS JOURNAAL  is de afsluiting van 
een serie van veertien nummers. Ze zijn allemaal 
met veel plezier gemaakt. De redactie weet, gezien 
de vele reacties, dat onze nieuwsbrief goed bij de 
tuinders van Sloterdijkermeer ontvangen is. We 
denken er daarom serieus over na ons VVS 
journaal in het tuinseizoen 2021 een vervolg te 
geven. Dit vervolg hangt natuurlijk ook samen met 
de uitslag van de enquete die over het ledenblad 
gehouden is en het bestuursvoorstel dat op de 
ALV ingebracht zal worden.  
Willen jullie nog iets kwijt over het VVS journaal:   
redactie@sloterdijkermeer.nl  

 
Ton Dujardin

 


